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Kirkeveien 58, 2409 Elverum •Tlf 62 41 50 00 
post@evetas.no • www.evetas.no
Mandag, tirsdag og fredag 9–16. 
Onsdag og torsdag 9–19.

              

TIMEBESTILLING

Vi tar imot timebestilling for undersøkelse 
og behandling av hunder, katter og andre kjeledyr
AKUTTBEREDSKAP

Akutt syke dyr/dyr som trenger øyeblikkelig hjelp, vil bli prioritert.
DØGNVAKT

Vårt nummer 62415000 skal alltid være tilknyttet 
en vakthavende dyrlege.

DØGNVAKT
TLF 62 41 50 00  

SMÅDYRKLINIKK

SMÅDYRKLINIKK I ELVERUM

 E-Ve t AS

 E-Ve t AS

Lik oss gjerne på instagram og facebook

MARIERAGNE SARA TOVE KARI

FØLG MED PÅ INSTAGRAM OG FACEBOOK FOR KAMPANJER OG KURS OG HJEMMESIDEN VÅR FOR OPPDATERING AV ÅPNINGSTIDER

For bestillinger og informasjon:
Kontakt: Jan Erik + 47 906 49 670 | Kontor + 47 959 98 119 | admin@fulufjellet.no | fulufjellet.no | trysil.com

Utleie av kjelke
En av Norges lengste kjelkebakker  
ligger i Fulufjellet Alpinsenter 
1600 m lang. Kjelken hektes på heisen og du blir 
dratt helt opp til toppen. Du kan suse nedover  
i opp mot 70 km/t Passer for alle. Vennegjenger, 
arbeidskollegaer, skoleklasser osv. 10 års alders-
grense.

Salg av hyttetomter og  
hytter til utleie
Solrike vestvendte tomter
• Ski inn/ski ut.
• Like i nærheten av Fulufjellet Nasjonalpark.
•  Fantastiske turområder, gode fiskevann og 

muligheter for jakt.
•  Trysilfjellet, Stöten, Sälen og den nye  

flyplassen innen en times kjøretur unna.

Godkjent scooterled
Vi tilbyr:
• Utleie av scooter.
•  Guidede scooterturer. Du kjøre selv, om du 

har en førerrett som er godkjent i Norge  
Eks: 16 år og har mopedlappen. Det er 
plass til 2 personer på hver scooter.

• Mulighet for matservering og overnatting.
• Transport til Ljørdalen kan avtales.

– naturperlen i Trysil
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Nytt fra NJFF-Hedmark 
Årgang 22
Kontoradresse
Norsk Skogmuseum
Solørvegen 151, 2407 Elverum 
Postboks 191, 2402 Elverum
Telefon 62 42 51 81
Bankkonto 9100.16.54034
E-post: hedmark@njff.no
www.njff-hedmark.no

Annonsepriser
 1 utg. 3 utg.
1/1 side 6.800,- 16.800,-
Baksida 8.800,- 20.000,-
1/2 side 4.900,- 12.700,-
1/4 side 2.900,- 7.800,-
1/8 side 2.000,- 5.500,-
Eks mva. inkl. farger

Ansvarlig redaktør
Ole Mattis Lien

Grafisk produksjon
Eggen Media AS

Annonser
Harald Nyberg, tlf 62 44 99 44
hn@eggen.no

Trykk Flisa Trykkeri

Forsidefoto 
Jan Nordvålen

l e d e r

 ole.mattis@njff.no

 christian@njff.no

 mari.evensen@njff.no

 ada.bredalen@njff.no 

Ole Mattis  
Lien  
913 07 272

Christian 
Dufseth  
995 89 327 

Mari Tangen 
Evensen  
974 67 070 

Ada  
Bredalen  
911 27 732 

MIL
JØMERKET

241
Trykksak

64
5

Det lyser i skoleungdommenes øyne, 
da vi skjærer ut ytrefileten på elg-
kalven. Snart havner kjøttet i ei fres-
ende wokpanne på bålet, før det 
serveres. Vi som er ambassadører 
for våre jakt- og fisketradisjoner må 
forsøke å ta en formidlingsrolle mot 
barnehager og skoler fremover. De 
færreste barn får deltatt på slakting 
og høstingstradisjoner som en 
naturlig del av oppveksten lengre. 
Skal jakt og fiske ivareta den gode 
tilliten ute blant folket, så må vi 
sammen bidra for saken. 

I snart ti år har jeg brukt mye av 
fritiden min på NJFF-Hedmark, og 
nå er jeg innstilt av valgkomiteen 
som leder for NJFF sentralt. Det er 
en motkandidat fra Hordaland, så 
hvordan valget går er det ingen 
som vet i skrivende stund. Uansett 
om jeg skal ha Hedmarkshatten 
eller hatten for hele landet frem-
over, så mener jeg rekruttering blir 
en av organisasjonens viktigste 
oppgaver i fremtiden. I Hedmark 
er vi utrolig heldige som har fire så 
dyktige ansatte i fylkeslaget. Vi har 
en verktøykasse med inspirasjon for 
jakt- og fiskesaken i vårt fylke som 
er helt unik. 

Jakten på fremtiden

Systemet må fungere 
Rovdyrsaken er en annen viktig 
oppgave i fremtiden. Som et 
eksempel så ble det i fjor registrert 
15 ynglinger av jerv i Hedmark. 
Bestandsmålet er 5. Til tross for at 
bestanden er tre ganger større enn 
bestandsmålet, gikk Klima- og  
miljødepartementet inn for 0 uttak 
av jerv innenfor ulvesonen.  
I praksis blir dette område gjort til 
et rovdyrreservat mot Stortingets 
vilje. Skal folk få tillit til systemet så 
må Stortinget følge opp det som de 
selv vedtar. Slik rovdyrforvaltningen 

virker nå, så er det et tillitsbrudd fra 
forvaltningens side. I dagene før jul 
vil klagen på vinterens ulvejakt av -
gjøres. Følger ikke Regjeringen opp 
Stortingets vedtak så må vi reagere 
med nye demonstrasjoner i Oslo, for 
en demokratisk ulveforvaltning. 

Ønsker alle våre medlemmer en 
riktig god jul!

Knut Arne Gjems,  
leder NJFF-Hedmark

Fo
to

: K
je

ll 
Er

ik
 M

os
ei

d



w w w . n j f f - h e d m a r k . n o4

F y l k e s s e k r e t Æ r

Ole Mattis Lien, fylkessekretær NJFF-Hedmark

Når du holder dette bladet i hånda 
er Landsmøtet i Norges- Jeger og 
Fiskerforbund gjennomført, og vi vet 
fasiten for landsmøtets vedtak og 
for valg. Vår egen leder Knut Arne 
Gjems er kandidat til ledervervet 
i forbundsstyret. Spesielt valget 
er derfor svært spennende for 
NJFF-Hedmark. Vi kan få en leder i 
NJFF som har vært markant i viktige 
saker for fylkeslaget, som er bra for 
oss, men får utfordringene med en 
ny leder som kan fylle skoene til 
Knut Arne. På kort sikt har vi gode 
folk i styret som styrer skuta fram til 
årsmøtet den 9. mars 2019.

Landsmøtene er spennende. Det 
er her NJFFs politikk utformes for 
de neste årene. I år er det mange 
prinsipielle og organisatoriske saker 
som kommer opp. Blant annet er 
det forslag om å avholde lands-
møte hvert år, mot nå hvert tredje 
år. Forslaget inneholder også en 

reduksjon av antall landsmøte -
dele gater. 

For oss i fylkeslagene behandler 
også landsmøtet regionreformen. 
NJFF-Hedmark og NJFF-Oppland 
blir etter all sannsynlighet til 
NJFF-Innlandet. Dette vet vi mer 
om når landsmøtet er over, men 
utfordringene vil fylkeslagene 
sitte med etterpå. Hvordan skal 
NJFF-Innlandet se ut? Hva er best 
for medlemmene i de to fylkene? 
Organisering, kontorplassering, 
økonomi og liknende spørsmål vil 
komme opp. NJFF-Hedmark og 
NJFF-Oppland har heldigvis begynt 
å tenke på dette, og styrene har 
allerede snakket sammen. Avgjørel-
ser og avklaringer rundt dette vil bli 
fattet av landsmøtet.

Også på andre områder er det 
 av gjørende avklaringer som skal 
gjøres. En sak som vi har arbeidet 

mye med er lisensfelling innenfor 
ulvesonen. Rovviltnemndene har 
vedtatt at Slettåsfl okken i Hedmark 
skal tas ut i vinter. I tillegg har 
rovviltnemndene i region 4 og 5 
besluttet at også to andre fl okker 
i Akershus og Østfold skal tas ut. 
Klima- og miljødepartementet med 
Elvestuen som statsråd skal ta den 
endelige beslutningen rundt dette. 
Avgjørelsen er ventet i desember 
(lisensjakt i sonen starter 1.januar). 
Saken er prinsipiell i forhold til 
om ulvesona blir oppfattet som et 
rovdyrreservat, noe som stortings-
forliket sa at den ikke skulle være.

En annen utfordring vi står foran 
er forvaltning av villsvin i Hedmark. 
Flere villsvin er skutt langs grensa 
i høst. Til og med så langt vest 
som i Stange er det felt villsvin. 
NJFF-Hedmark holdt sammen 
med Hedmark Bondelag et villsvin-
seminar i høst. Mange hadde sterke 

meninger rundt villsvin på dette 
seminaret. Fra de som ville utrydde 
villsvin i Norge til de som ønsket 
dem velkommen som jaktobjekt 
og mulighet til salg av jakt. Mest 
av alt kom det fram at vi trenger 
kunnskap og samarbeid om for-
valtningen.

Vi ser fram til en spennende tid 
framover!

Utfordrende og spennende tider 
for NJFF-Hedmark

Vervekonkurransen 2018Vervekonkurransen 2018

Få med barn og unge ut for å oppleve jakt og fi skeglede! Framtidige 
medlemmer og tillitsvalgte!

Tekst: Ole Mattis Lien

Medlemstallet i Hedmark har 
vært stabilt siste år. Pr. 1 okto-
ber var det 9402 medlemmer i 
NJFF-Hedmark. Tallet i fjor på 
samme dato var 9404, altså bare 
to medlemmer i forskjell. 

I fylkeslagets vervekonkurransen 
har Hylleråsen Jegerforening og 
Vang JFF tatt ledelsen i henholds-
vis mest økning i prosent og mest 
økning i antall.

I klassen for størst økning 
i prosent leder Hylleråsen 
Jegerforening med en økning på 
100% pr. 1.oktober. Ett medlem 
har blitt til 2! Heradsbygd JFF 
følger med 18% og Galterud 
Jaktskytterklubb med 17,6 % i 
økning i sine medlemstall. Også 
foreninger som Vestre Trysil JFF, 

JFF som har økt med 22 medlem-
mer sammenlignet med tallene for 
1. oktober i fjor.

Her er ingen ting avgjort, bare 
stå på med å verve medlemmer 
framover! Særlig foreninger med 
minustall oppfordres til å ta en 
gjennomgang av medlemslistene 

sine. Kanskje noen bare har glemt 
å betale medlemsgiroen sin!

Premiene er ei Murikka steke-
helle (komplett) til den vinnende 
lokalforeningen. Premien deles ut 
på NJFF-Hedmarks årsmøte i mars 
2019.

Grue JFF, Trysil Sportsfi skere og SFK 
Raufjøringen har økning på over 
7,5%. Meget bra!

I den andre klassen der det pre-
mieres for størst økning i antall 
medlemmer leder Vang JFF med en 
økning på 36 medlemmer siste år, 
foran Grue JFF, og Heradsbygd JFF 
som begge har en økning på 23 
medlemmer. Like bak kommer Mo 
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1. Tenk sikkerhet i alt du gjør 
som jeger
Tenk sikkerhet med jaktvåpen – alltid! Våpen lagres 
nedlåst utenom bruk. Behandle alltid våpenet som om det 
er ladd, og pek aldri på noen. Sett aldri fra deg et ladd 
våpen. Brekk hagla og ha sluttstykket i bakre stilling når 
du møter andre for å vise at våpenet er sikkert. Signal-
farger gjør at du synes bedre for andre jegere.

2. Skyt kun gode skudd
Skudd plasseres i lungeområdet. 70 meter på still-
estående dyr med bredsiden til er nok for nybegynnere. 
150 meter er for langt for de fl este. Vær varsom når dyr 
er i bevegelse: Selv erfarne jegere har problemer når dyr 
løper. Øvelse gjør mester: Jegere med mange treningss-
kudd og fellingserfaring skyter bedre. De unngår risikosit-
uasjoner. 

3. Behandle skutt vilt riktig 
Vilt er en verdifull ressurs som du skal ta godt vare på. 
Kunnskap om slakting og ivaretagelse er viktig.

4. Lær deg førstehjelp
Lær deg grunnleggende førstehjelp, og ha alltid med 
førstehjelpsutstyr.

5. Sett minst mulig spor etter deg
Jegere bestreber seg på sporløs ferdsel. Søppel og tom-
hylser hører ikke hjemme i naturen. Slakteavfall bør om 
mulig fraktes ut, alternativt graves ned, eller i det minste 
legges slik at det ikke sjenerer andre.

6. Ta hensyn til andre natur-
brukere
Vi er mange som bruker naturen, også i jaktsesongen. Det 
er plass til alle. Ta hensyn til andre naturbrukere. Gi deg til 
kjenne, vær imøtekommende og snakk med folk.

7. Kom deg trygt hjem
Å gå seg vill rammer fl ere enn deg selv. Lær deg å bruke 
GPS, kart og kompass og ha det med alltid. Last ned 
NJFFs «Rett hjem»-app til smarttelefonen. Ha med et 
signalfarget plagg i tilfelle du skader deg, slik at rednings-
mannskap kan fi nne deg.

8. Vær stolt av å være jeger
Som jeger er du en kulturbærer, og det skal du være stolt 
av. Vi høster av naturens overskudd uten at den forringes. 
Husk at du er en ambassadør for hele jeger-standen, og 
oppfør deg deretter.

Det nærmer seg jul!
NJFF-Hedmark ønsker 

å takke for året som har gått! 
Vi ønsker dere alle en riktig god jul og 

et godt nytt jakt- og fi skeår!

Kontoret holdes stengt i julen, 
21. desember til 2. januar. 
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Planlegges det møte/ 
konferanse eller selskap  
til neste år?

University Roman

Vi tilbyr fine lokaler med Elverums flotteste 
utsikt. God mat, stor fleksibilitet, god  
service, stor gratis parkering og gratis wifi. 
Alt dette til en hyggelig pris!

Norsk skogmuseum • Tlf 62 41 69 10
post@forstmann.no • forstmann.no • Følg oss på Facebook

KURS & KONFERANSE    SELSKAP    CATERING    ARRANGEMENT

Forstmanns julelunsjbord 
Alle hverdager kl. 11.30–14.00  
fra 28. nov til 21. des. 
Velkommen!
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N M / F M  r e s u l t a t e r  F I S K

Dette er en konkurranse 
i tradisjonelt meitefi ske med 
8 stevner hvor det kåres vin
nere totalt og i ulike klasser. 
I år har Odal SFK, Brandval 
JFF og Eidskog JFF vært 
med som arrangører. 

Tekst: Kenneth Jernberg og 
Christian Dufseth

Årets meitecup ble avsluttet 16. 
september ved Nestreia med Odal 
SFK som arrangør, og det var knyttet 

Meitecupen 2018
stor spenning i om Bent Fjeld, som 
ledet cupen sammenlagt før siste 
stevne, ville tåle presset fra Kenneth 
Jernberg som lå hakk i hæl. 

Etter en spennende siste runde, 
hvor Jernberg slo Fjeld, klarte allike-
vel Bent Fjeld så vidt å dra det hele 
i land totalt. 
Resultatlista totalt ble som følger:
1. Bent Fjeld (Eidskog JFF)
2. Kenneth Jernberg (Odal SFK)
3.  Vidar Årnes (Romedal & Vallset 

JFF)
I dameklassen stakk Reidun Mellum 
(Vang JFF) av med seieren, mens 
Johan Alexzander Ruud (Odal SFK) 
ble juniorvinner. 

55 fi skere har deltatt på årets cup, 
dog ikke mer enn 24 stk. i snitt pr. 
stevne. Det er altså plass til fl ere 
som ønsker å prøve å konkurrere 
i meitefi ske! 

Arrangørene takker alle som har 
deltatt i år, og gleder seg allerede 
til ny cup i 2019! 

NM i tradisjonelt meite ble 
arrangert på Digernessjøen 
av Brandval JFF 2. september. 
Til tross for lite vann, knall
fi nt sommervær og vanskelig 
fi ske tok Kenneth Jernberg 
(Odal SFK) nok et NMgull 
med god margin. 

Tekst: Christian Dufseth

Med vinnervekt på 3954 gram var 
det nesten 1,5 kg ned til Bjørn 
Moen (Trøgstad JFF) på sølvplass 
med 2550 gram og fjorårets 
NM-vinner Rune Marius Berg (Sko-
gen JSK) på bronse 2485 gram.

Det startet dårlig for Jernberg, men 
etter at han fant en plass hvor 

fi sken stod, vippet han opp ca. 
220 lauer og mort som var nok til 
å vinne hele konkurransen. For å 
gjøre dagen komplett for familien 
Jernberg, kapret også Kenneths 
datter Therese Larsson Jernberg 
sølvplassen i dameklassen. 

Mathias Sætaberget (Brandval JFF) 
tok en soleklar seier i klassen junior 
gutter, mens Kajsa Bråten (Brandval 
JFF) vant klassen junior jenter. 

Vertene fra Brandval JFF tok også 
seieren i lagkonkurransen foran 
Odal SFK og Eidskog JFF. På vin-
nerlaget fi sket Gjermund Seigerud, 
Mathias Sætaberget og Åge R. 
Nilsen. 

Brandval JFF gjennomførte et prikk-
fritt arrangement og var rimelig 
godt fornøyd med 76 deltakere. 
Dette var noe mindre enn NM 

på Lillestrøm i fjor, men over 20 
fl ere enn på NM for to år siden da 
Brandval også stod som arrangør. 

Nok en NM-tittel til Jernberg

Tekst: Kenneth Jernberg og 
Christian Dufseth

Fylkesmesterskapet i tradisjonelt 
meite ble arrangert av Odal SFK på 
Meitsjøen den 12. august. Været får 
ta skylden for den lave deltagelsen 
denne dagen. Selv om regnet var 
etterlengtet i vårt distrikt, så lokket 
ikke dette ut folket til å delta denne 
søndagen. 

Juniorene dominerte mesterskapet, 
der både første- og tredjeplassen 
totalt gikk til juniorer. Godt å se at 
det spirer godt i meitemiljøet! 

Sondre Eikebråten (Brandval JFF) 
stakk av med FM-tittelen, foran 
Bent Fjeld (Eidskog JFF) og Johan 
Alexzander Ruud (Odal SFK). I 
dameklassen vant Reidun Mellum 
(Vang JFF), med henholdsvis Birgit 
E. Høgbrenna (Odal SFK) og Astrid 
Bækken (Romedal & Vallset JFF) på 
de neste plassene. 

Pallen i NM tradisjonelt meite 2018. 

Juniorene dominerte 
fylkesmesterskapet

I lagkonkurransen tok Brandval JFF 
seieren, foran Eidskog JFF og Odal 
SFK. 

Fylkesmester i tradisjonelt meite 
2018, 
Sondre Eikebråten fra Brandval JFF.
Foto: Ole G. Ramstad.

Fo
to

: N
JF

F.



w w w . n j f f - h e d m a r k . n o 7

N M  e l g s k y t i n g

Fiskestevner 2019

Terminlistene for fiskestevner 
kommende sesong er ferdige 
og er tilgjengelige på NJFFs 
nettsider, samt i Jakt & Fiske 
nr. 12. 

Tekst: Christian Dufseth

I tillegg til flere åpne isfiskestevner, 
går årets fylkesmesterskap i isfiske 
av stabelen på Vingersjøen 24. 
februar med SFK Raufjøringen som 
arrangør. 2. og 3. mars inviterer 
Evenstad JFF, Ytre Rendal JFF og Try-
sil SFK til Norgesmesterskap i isfiske 
på Lomnessjøen i Rendalen. 

SFK Raufjøringen inviterer til fylkes-
mesterskap i tradisjonelt meite 30. 
juni. Ellers videreføres også Meite-
cupen i 2019, med 8 meitestevner 
gjennom sesongen. Det første stev-
net går av stabelen 26. mai. 

Skytestevner 2019
Foreningene i Hedmark planlegger høy aktivitet på  
skytebanene og mange skytestevner også i 2019. 

Tekst: Ada Bredalen

Terminlistene for jaktskyting kommende sesong er ferdige, og er tilgjengelige 
på NJFFs nettsider. De blir også publisert i Jakt & Fiske nr. 1–2.
I Hedmark skal det arrangeres to NM i jaktskyting neste år. Løiten JFF 
arrangerer NM jaktfelt og Vang JFF skal ha NM i elgskyting.
Skogen JFF arrangerer LM jaktfelt og Osen JFF arrangerer LM lerduesti. 

Norgesmesterskapet  
i elgskyting ble i sommer 
arrangert av den lille  
nystartede jaktskytter
klubben i Dalsbygda.

Tekst og foto: Ole Mattis Lien

Jaktskytterklubben arrangerte NM 
i samarbeid med skytterlaget i 
bygda. 462 skyttere fra hele landet 
fant vegen til Johaug-bygda i Nord- 
Østerdal.

Magne Holmbro fra Høland JSK 
trakk det lengste strået etter å ha 
skutt 150 poeng sammen med tre 

andre skyttere. Thomas Sæteråsen 
fra Sørskogbygda JSK var en av 
disse, og han kom nærmest Holm-
bro med sølvmedaljen.

Beste veteran i Norgesmesterskapet 
ble ringreven Sverre Lindstad fra 
Løiten JFF. Sørskogbygda JSK som 
de siste årene har vært gullgross-
ister i lagskyting ble i år nummer to 
etter Høland JSK. Østby JFF ble her 
nummer tre.

Hedmark som har vært bortskjemte 
med toppresultater i fylkeslags-
skytingen ble i år nummer tre etter 
Nord-Trøndelag og Sør-Trøndelag. 
På fylkeslaget skjøt Even Nordsveen, 
Magnus Nordhagen, Ørjan Grinden 
og Thomas Sæteråsen. 
 

NM i Dalsbygda

Dalsbygda JSK gjorde en meget 
god figur som NM-arrangør. Hele 
114 personer var i NM-uka med og 
hjalp til, kunne leder i NM-komiteen 

Anniken Moseng Ryen fortelle, så 
dugnadsånden lever.
Gratulerer med godt gjennomført  
til Dalsbygda JSK!

Blide bronsegutter! F.v Thomas Sæteråsen, Magnus Nordhagen, Ørjan Grinden 
og Even Nordsveen.
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NJFFHedmark og Hedmark 
Bondelag innbød til villsvin
seminar på Skaslien Gjest
giveri i Grue i oktober. 

Tekst og foto: Ole Mattis Lien

88 personer deltok på seminaret. 
Her var både grunneiere, skogeiere, 
bønder, jegere, forvaltere og andre 
interesserte representert. At saken 
begynner å bli brennaktuell i Hed-
mark ble understreket med at det 
helga før seminaret ble felt tre vill-
svin i sør-fylket.

Seminaret ble innledet av de to 
arrangerende lag. Erling Aas-Eng  
i Hedmark Bondelag, sa det så sterkt 
i sin innledning at villsvinene fra å 
være et kuriøst innslag ved grensa i 
Østfold er i ferd med å invadere våre 
områder langs grensa i Hedmark. 
Han mente at vi nå står framfor en 
sterk vekst, og det er bondelaget 
sterkt bekymret for. Jegerne er klare 
for å felle villsvin i stor skala, bare 
de får lov til det, sa Knut Arne Gjems 
fra NJFF-Hedmark. Han mante til 
bedre samarbeid fra grunneierhold, 
og bedre regler fra myndighetene. Vi 
må få bruke løs på drevet halsende 
hund, og kunstig lys som i Sverige, 
poengterte Gjems i sin innledning.

Begge innledende organisasjoner 
var enige om at villsvina kommer til 
Norge fra Sverige uansett om vi vil 
det eller ikke. De vil utgjøre en stor 
utfordring for landbruk og skog-
bruk. De vil også være en stor fare 
for smittespredning. 

Seminaret inneholdt et vidt spekter 
av foredrag med informasjon om 
villsvin, advarsler og synspunkter fra 
de forskjellige foredragsholderne.

Fra Sverige var det hentet inn 
ekspertise gjennom Anders Wetterin 
i Lantbrukarnas Riksförbund og 
Gunnar Glöersen fra det Svenske 
Jägareförbundet. Begge var inne 

på den kolossale veksten i den 
svenske villsvinbestanden. Wetterin 
fortalte at undersøkelser som SLU 
har gjort, beregner totalkost-
nadene villsvin gjør i forhold til 
landbruk og trafikk i Sverige til ca 
1,1 milliarder kroner. Det er viktig 
å komme i gang med forvaltning 
og jakt så snart som mulig. Norge 
har nå muligheten til å ikke gjøre 
de samme feil som vi svensker har 
gjort, sa Wettrin. En må bestemme 
en felles retning, da først kan en få 
til noe. Gunnar Glöersen kom inn 
på jakten på vill svin og praktiske 
råd om forvaltning. Glöersen var 
også klar på at både åtejakt og jakt 
med hund er viktig. Det er viktig å 

Villsvina kommer!

Foto: Harald Nyberg

Arrangørene Knut Arne Gjems NJFF-Hedmark og Erling Aas-Eng  Hedmark 
Bondelag.

Roar Lundby fortalte om NJFFs villsvinpolitikk.
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I Norge regner en med at det 
er ca. 1000 villsvin i dag. De 
aller fl este i Østfold, der det 
sist år ble skutt ca. 200. I Hed-
mark ble det i fjor skutt 9 vills-
vin, noe som sannsynligvis vil 
øke i år. Innvandring av villsvin 
i Hedmark kommer fra Sverige, 
og de er foreløpig mest tallrike 
langs grensa sør i fylket. 
I Sverige ble det skutt ca. 200 
villsvin i 1987. I 2017 hadde 
dette tallet økt til i overkant av 
114000. 

drive åting, men ikke fôring. Det vil 
si åteplasser der det spres litt åte 
hver natt. En stor prosent av villsvin 
i Sverige felles på slike åteplasser. 
Fôring med den hensikt å få en økt 
bestand er uønsket, slik som store 
hauger med poteter, mais eller 
matavfall. Fjerning av de begrens-
ninger vi har for jakt med hund er 
også viktig. Gode hunder og jegere 
er viktig for å holde en voksende 

villsvinbestand under kontroll. Slipp 
jegere, og gjerne yngre jegere til 
var hans råd. Og det viktigste, bruk 
krefter på å få til et godt samarbeid.
Jaktkonsulent Roar Lundby fra 
NJFF la fram forbundets politikk 
og arbeid med villsvin. Det jobbes 
godt i våre fylkeslag langs grensa 
med kursing av jegere, hunder og 
ettersøkspersonell, fortalte han. 
NJFF jobber også mot myndighe-

Fakta om villsvinbestand

Full sal på Skaslien.

tene i forhold til våre lover og for-
skrifter som ikke er tilpasset en til-
bakekomst av villsvin. Forbundet vil 
spille inn dette til Miljødirektoratet. 

Fra skog- og landbrukshold ble det 
uttrykt sterk bekymring for de skader 
og ulemper som næringen vil få 
med økte villsvinbestander. Vills-
vinets evne til å grave, beite, rote og 
fange er velkjent for den alteteren 
villsvinet er. Store skader på land-
bruk og skog er kjent fra områder 
i Sverige. Arne Rørå fra Norskog sa 
at villsvinet både var et problem og 
en utfordring. Noen grunneiere ser 
muligheten til å tjene penger på 
utleie og salg av jakt. Ser vi Norge 
under ett tror jeg problemene overs-
tiger inntektsmulighetene, sa han.

Fra veterinærhold og fra svine-
produsentene ble det fokusert på 
villsvinet som smittespreder. Den 
afrikanske svinepesten er på full 
frammarsj i Europa og kan gi 100% 
dødelighet i en tamdyrbesetning. 
Får vi den inn i Norge vil det bety 

full stopp i eksport av svinekjøtt, 
inkludert avlsdyr (sæd) som vi er 
gode på i Norge, sa Eli Marie Sand-
klev som er veterinær hos Nortura.

Erik Lund fra Miljødirektoratet fi kk 
siste foredraget. Nøkkelen ligger 
hos grunneierne, sa Lund. Et godt 
grunneiersamarbeid er viktig. Han 
lovet også at det før jul vil komme 
på høring en forskriftsendring 
vedrørende villsvin. Fôring/ åte, bruk 
av hund og bruk av kunstig lys vil 
være temaer i høringen.

Ordstyrer Erling Aas-Eng opp-
summerte og avsluttet seminaret. 
Samarbeid mellom grunneierorga-
nisasjonene og jegerorganisas-
jonene vil være viktig framover. Det 
samme vil det å skaffe kunnskap 
være, noe som dette seminaret er et 
godt eksempel på. 

Mange roste Hedmark Bondelag 
og NJFF-Hedmark for å ha tatt tak 
i utfordringene rundt villsvin gjen-
nom dette seminaret.Erik Lund fra Miljødirektoratet.
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Tekst: Ada Bredalen

Mathis Briskerud felte en villsvin-
galte under elgjakta i Salberget 
i Grue denne høsten. 

Jaktlaget hadde observert den i 
området, og denne dagen var det 
nok elghunden som forstyrret den 
fra dagleie.

Slaktevekt på villsvinet var 73 kilo, 
og totalvekta utgjorde hele 150 kg. 
Dette er det femte villsvinet som 
er felt i dette området i løpet av de 
siste årene. 

Villsvingalte 
felt på Namnå
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I samarbeid med NJFF 
Hedmark har NINA de siste 
to årene studert gaupe og 
andre viltbestander i Hed
mark med viltkamera, og 
prosjektet forsetter vinter
en 2018/2019. Alle kan se 
bilder fra viltkameraene på 
nettsiden http://viltkamera.
nina.no/.

Tekst: John Odden, NINA
Foto: http://viltkamera. nina.no/

Bak bildeinnsamlingen ligger en 
dugnad der frivillige har lagt ned 
mange timer med arbeid. Nesten 
førti personer fra NJFF-Hedmark 
bruker av fritiden sin til å hjelpe 
oss med å drifte viltkameraer fra 
Trysil og Åmot i nord til Åsnes i sør. 
Fellesnevneren er at de har oppar-
beidet seg en stor kompetanse om 
gaupe og annet vilt. Det er denne 
kompetansen vi er ute etter. Vi er 
avhengig av at viltkameraene settes 
på steder der gaupene ferdes, på 
rotvelta der de alltid markerer, eller 
den gamle kjerreveien de alltid 
bruker. 

I 2018 har vi hatt viltkamera på 
91 lokaliteter i kommunene Trysil, 
Åmot, Elverum, Våler og Åsnes. 
Kameraene kontrolleres hver tredje 
måned, og bildene sendes til NINA. 
I samarbeid med fi rmaet Epigram 
har vi utviklet egen programvare 
som bruker bildegjenkjennings-
teknologi til automatisk sletting 
av menneskebilder. Alle minne-
kortene prosesseres derfor av NINA 
for å sikre at mennesker ikke blir 
overvåket. 

Overvåking av gaupe
Så hvorfor setter vi opp disse 
viltkameraene og samler inn disse 
bildene? Svaret er ganske enkelt at 
de gir oss en ny måte å registrere 
og overvåke gauper og andre arter 
på i naturen. Den tradisjonelle 
måten å telle gauper på er å lete 
etter spor etter familiegrupper i 
snøen. Viltkameraene lar oss evalu-
ere den tradisjonelle overvåkingen, 
og er et alternativ til dagens snøba-
serte overvåking av gauper. 

De to første vintrene har vi regi-
strert familiegrupper av gaupe 8 
ganger på våre viltkamera. Med 
ett unntak har familiegruppene 
også blitt registrert gjennom den 
vanlige overvåkingen. Sist vinter ble 
imidlertid en familiegruppe i Trysil 

SCANDCAM – studier av vilt med viltkamera 
i Hedmark fortsetter

kun registrert ved hjelp av viltkam-
eraene våre. 

Ved å studere bildene kan vi også 
skille gaupene fra hverandre gjen-
nom fl ekkmønsteret i pelsen. Dette 
kan vi igjen bruke til å regne på 
hvor mange gauper det sannsyn-
ligvis er i et område. Beregninger 
ved hjelp av fangst-gjenfangst 
statistikk viser at vi vinteren 
2017/2018 hadde fra 7 til 16 gau-
per i studieområdet. Dette tilsvarer 
en tetthet av gaupe på 1,3 (± 0,4) 
gauper per 1000 kvadratkilometer.
Dette er en økning fra vinteren 
2016/2017 da vi hadde en tetthet 
på 0,8 (± 0,2) gauper per 1000 
kvadratkilometer. 

Andre arter
Viltkameraene våre kan også brukes 
til studere og overvåke fl ere arter 

i skogen. Blant annet kan vi få tall 
på:
• Spredning av villsvin i Norge
•  Bestandsutviklingen hos arter 

som hare, rådyr og rødrev
•  Hvordan overvåkingen av de 

andre store rovdyrene fungerer
•  Dyrenes helse og spredning av 

sykdommer, som skabb og ulike 
andre pels- og hudparasitter.

Metoden åpner med andre ord for 
en ny måte å hente inn kunnskap 
om dyrebestander. Dette hadde 
imidlertid ikke vært mulig uten 
den store dugnadsinnsatsen som 
mange legger ned. Stor takk til alle 
dere som hjelper oss i forskningen! 
Studiet er fi nansiert av Hedmark Fyl-
keskommune og Miljødirektoratet.

Bjørneunger på viltkamera 537.

Kart over viltkamera utplassert av NINA og NJFF-Hedmark i 2018.
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Tekst: Mari Tangen Evensen

Vi er i gang med gauperegistre-
ringsperioden igjen. Oppstart var 1. 
oktober, og perioden går ut februar. 
Bli med å bidra gjennom vinteren!

Registreringen er organisert med 
en ansvarlig i hver kommune i 
Hedmark, som har ansvaret for at 
det blir søkt etter spor av gaupe-
familier på snø. De dokumenterer 
leteinnsats med GPS og sporlogger, 
redigerer og leverer logger, og har 
kontakt med oss i NJFF-Hedmark. 
Selv om vi har en ansvarlig som 
gjør sporsøk i hver kommune, så 
ønsker vi at alle er med og bidrar i 
arbeidet. Vi håper at 
dere alle som ferdes 
ute, melder inn funn 
av familiegrupper 
av gaupe - så fort 
som mulig, til vårt 
mannskap, SNO (som 
er ansvarlig for felt-
kontroll) eller legger 
det inn i Skandobs. 
Vi oppfordrer også 
til å legge inn enslige 

gauper og andre store rovdyr. Husk 
å velge NJFF-tilhørighet, slik at det 
blir synliggjort at vi gjør en innsats. 
Mer informasjon om prosjektet 
fi nnes på vår hjemmeside. 

Bestandsmålet i Hedmark er 10 
familiegrupper (i gjennomsnitt over 
3 år). Tallene ifølge siste rapport fra 
Rovdata er nå: 2016: 7,5. 2017: 
9,5. 2018: 7,25. Dermed er gjen-
nomsnittet på 8 familiegrupper i 
Hedmark, et høyere gjennomsnitt 
enn på mange år! 

Gauperegistrering – 
bli med du også!

ønsker vi at alle er med og bidrar i 

Vi har de foregående sesongene 
hatt en liten gulrot for å få fl ere 
til å melde inn familiegrupper, og 
ta i bruk Skandobs – vi gjør det 
samme også i år! 

Vi trekker ut 10 personer av de 
som registrer familiegrupper i 
Skandobs (se kriterier under).

Ved funn av familiegruppe av 
gaupe, kan du motta en premie 
fra NJFF-Hedmark til en verdi 
av 1500,-. Kriterier for å motta 
denne premien: 

1.  Sporet må være nytt/ikke 
blitt meldt inn tidligere

2. Verifi seres av SNO 

3.  Legges inn i Skandobs med 
tilhørighet NJFF.

Vi håper på gode sporingsfor-
hold i vinter!

Finn og vinn!

Hyttetomter 
på Trysilsetra 
fra kr 850.000,–

trysilsetra.no

Trysilsetra as
Vestbyvegen, Trysil.

Salgskontor: 
Løkketangen 20 B, 
Sandvika. 
Tlf.: 918 83 000
Mail: jh@trysilsetra.no

Vi tegner, prosjekterer og produserer 
hytter i tømmer, stavlaft og bindings-
verk, og kan også levere skreddersydd 
møbelpakke.

Vi har full kontroll i hele prosessen og leverer deg 
en nøkkelferdig hytte!

Visningshytte: Trysilsetra 55, Trysil
Salgskontor: Løkketangen 20 B, Sandvika
Tlf.: 918 83 000, mail: jh@tslaft.no, www.tslaft.no
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Os JFF har tilhold i et av 
Norges rikeste områder for 
jakt og fi ske, med majes
tetiske Forollhogna som 
midtpunkt. Vi er ei forening 
med stabilt medlemstall 
på rundt 60, og er vel mest 
kjent for jaktfeltstevnet 
«Bronseelgen» for folk 
utenfor distriktet. Men vi 
driver med andre spennende 
aktiviteter også. 

Tekst og foto: 
Geir Moseng, leder Os JFF

Foreningen, som ble stiftet i 1982, 
har hatt hovedtyngden på skyting 
de siste årene, men nå kan vi skryte 
av å disponere eget fi skevann nær 
Os sentrum. Etter iherdig innsats 
av fi skegruppa vår det siste året, 
arrangerte vi «Fiskesommer» i 
Åbbortjønna i juni, med ny gapa-
huk, masse folk og god fangst. Der 
arrangerer vi også pilkekonkurranse 
skjærtorsdag i påsken.

Vi har samarbeidet tett med 
Dalsbygda skytterlag helt siden 
oppstarten, og våre medlemmer 
kan trene med rifl e til gunstige 
priser på deres fl otte anlegg. Der 
arrangerer vi også Bronseelgen 
jaktfelt og elgbanestevne hvert år. 
Lerduebanen holder vi oppe fra 
rundt 1. juni til jaktstart 10. sep-
tember. Der frister vi med halv pris 
på småviltkort for de som deltar på 
minimum halvparten av kveldene. 
Dette gjør vi i samarbeid med 
Dalsbygda Jaktlag.

«Predatorprosjektet»
Dalsbygda Jaktlag samarbeider vi 
med på andre områder også. Et av 
dem er «Predatorprosjektet», som 
startet i 2011. Før den tid hadde 
Os JFF arrangert revejakthelg noen 
år, men nå ble det et mye større 
fokus på rovvilt generelt. Det har 
blitt en suksess. Vi har arrangert 
jegerkvelder med bla. Jon Sivert 
Opdahl og Tor Ola Dehli, hatt kråke-
fellekurs og annet. Det første året 

Os JFF – liten forening med stor aktivitet!

i prosjektet utbetalte Dalsbygda 
Jaktlag 34.600 kroner i skuddpre-
mier! Vi skal nok ikke ha all æren 
for det, men det er artig å se at 
rype, orrfugl, hare og annet småvilt 
er på full fart oppover i antall, og 
det viser at forvaltning er viktig. 
Fra og med 2019 satser vi på å 
få til ei enda bedre revejakthelg i 
Os. Vi leier bl.a. eget «jaktsenter», 
der vi skal ha velkomstmøte, pre-
miering og trivelig lag hele helga. I 
tillegg har vi ordnet et sted der alle 
jegerne kan overnatte, med hunder. 
Nå har helga fått eget navn også: 
«Os-reven».

Reinsdyrjakt med 7. klasse
De senere åra har vi utdannet 
veldig mange nye jegere på våre 
jegerprøvekurs. Der samarbeider vi 
tett med skolene. Veldig mange av 
ungene i Os vokser opp med jakt. 
Et eksempel på det er reinsdyrjakta 
for 7. klassingene ved Dalsbygda 
skole. Hvert år blir de tildelt fellings-
tillatelse på en kalv i Forollhogna 
av Dalsbygda Jaktlag, og det er noe 
de gleder seg til fra de begynner 
på skolen. Skoleåret begynner med 
forberedelser til jakta. De lærer om 

alt fra reinsdyra som art, selve jakt-
utførelsen, riktig utstyr og pakking 
av sekk. Jaktturen er høydepunktet, 
og det er fantastisk å være lærer 
for spreke unger som stortrives på 
tur. De første årene lykkes det ikke 
å felle kalven når elevene var med. 
Det var 7. klasse 2008/2009 som 
ble de første som fi kk oppleve det, 
men siden da har det lykkes nesten 
hvert år. Etter jakta er elevene med 
å slakte og pakke kjøttet, og så 
begynner forberedelsene til reins-

dyrmiddagen. Middagen er den 
store fi nalen på reinsdyrprosjektet 
til 7. klassingene. Da forbereder 
og serverer elevene selvskutt kalv 
i varierte former, og så å si alt til-
behør har de også ordnet selv. De 
reiser rundt i bygda og får plukke 
poteter, grønnsaker, rips og annet 
hos snille bønder. I tillegg er de ute 
i skogen og plukker bær og sopp. 
Alle som har hjulpet dem ifm. jakt 
og sanking, blir invitert til midda-
gen. I tillegg inviteres foreldre og 
alle ansatte ved skolen. Bordet pyn-
ter de med selvplukket løv, mose og 
andre ting de fi nner ute i den fl otte 
høstnaturen. Dette prosjektet viser 
hvilke fordeler barn og unge kan ha 
ved å vokse opp i ei lita bygd, der 
lokalsamfunnet er interessert i å 
bidra og samarbeide med skolen.

Viktig med samarbeid
Os JFF samarbeider gjerne med 
andre rundt spennende ideer. For 
eksempel arrangerte vi 1. februar 
i år jegerkveld med Farmenvinner 
Halvor Sveen sammen med Tolga 
JFF. Os samfunnshus var fullsatt. 
Kvelden inneholdt også utstilling av 
utstoppede rovdyr, demonstrasjon 
av jakt- og friluftsutstyr, og ei skole-
klasse fra Os stod for kaffesalget. Vi 
er ingen stor forening, men det er 
utrolig hva en kan få til i samarbeid 
med andre. Nå er vi akkurat ferdig 
med å utforme ny logo for Os JFF, 
og nå skal den brukes til å profi lere 
oss på de arenaer vi opererer på. Vi 
håper og tror at mange vil bli kjent 
med den etter hvert, og kanskje 
bidrar til at vi får fl ere medlemmer 
og økt engasjement.

Reinsdyrkalven ble til en nydelig middag, som elevene selv sto for!
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Tekst og foto: Mari Tangen Evensen

6. september inviterte NJFF-Hed-
mark og Vang JFF, Hamar Arbeid 
og Aktivitet, Olsrud til fiskedag. Vi 
fikk testet det nye, flotte universelt 
utformede fiskeanlegget som Vang 
Jakt- og Fiskeforening i sommer har 
bygget ved Puttsjøen i Vang Almen-
ning. Anlegget har fått ny vei og 
større parkering, impregnerte kjøre-
gater for rullestolbruker, stor fiske-
brygge og ny utedo som også er 

Fiskedag med Hamar Arbeid og Aktivitet

tilpasset rullestolbruker. Et perfekt 
sted å være, nydelig natur og vann, 
fint å komme frem med rullestoler, 
fint å ta seg frem om man har 
dårlig syn, eller er dårlig til bens. Vi 
hadde en kjempefin dag med fiske, 
fiskeopplæring, bål, grilling og kos. 
Olsrud Media var tilstede og gjorde 
filmopptak denne dagen, filmen kan 
sees på vår facebook-side.
Takk for en fin dag!

Fortsatt lovlig å bruke avfall 
fra vilt og fallvilt til åte.

Tekst og foto: Ole Mattis Lien

Fylkesmannen i Hedmark 
oversendte i sommer en pros-
jektrapport om «Håndtering av 
slakteavfall fra vilt og fallvilt» til 
kommunene i Hedmark. Det har i 
ettertid blitt reist mange spørsmål 
fra jegere, fallviltmannskaper og 
kommuner rundt denne rapporten, 
og anbefalingene fra fylkesmannen. 
NJFF-Hedmark og NJFF ba om et 
oppklarende møte med Fylkes-
mannens miljøvernavdeling om 
saken som mange, både jegere og 
fallviltmannskaper i kommunene, 
syntes var en svært streng tolkning 
av lovverket.

Mange jegere fryktet for de store 
konsekvensene den strenge tolk-
ningen av å bruke slakteavfall fra 
vilt og fallvilt som åte til åtejakt 
og fellefangst ville gi. Mange kom-
muner har gitt bort f.eks trafikk-
drepte rådyr til jegere med faste 
åteplasser. 

Storviltjegere frykter også økte 
kostnader med å frakte alt avfall 
fra storviltjakt til Norsk Protein 
på Hamar. Både reiseavstander, 
arbeidskostnader og betaling pr. 
kg. for å levere slakteavfallet ville 
langt overgå nytten av tiltakene for 
enkeltjegere og jaktlag.

Ut fra dette, samt signaler fra kom-
muner/ fallviltmannskaper og grun-
neierorganisasjoner, ba NJFF-Hed-
mark om et oppklarende møte med 
Fylkesmannens miljøvernavdeling.
På møtet, der fylkesleder Knut Arne 
Gjems, fylkessekretær Ole Mattis 
Lien og jaktkonsulent Webjørn 
Svendsen fra NJFF deltok, den 
28.08.18 ble problemstillingene 
lagt på bordet. I et godt og kon-
struktivt møte forklarte Fylkes-
mannens representanter at det aldri 
var meningen å ramme åtejakt og 
fellefangst med en småskala bruk 
av slakterester fra vilt og fallvilt. 

NJFF og NJFF-Hedmark mener når 
det gjelder åtejakt og fellefangst:
•  Åtejakt og fellefangst er videre 

bruk av et produkt og rammes 
ikke av forurensningsloven. 
Jegernes slakteavfall fra vanlig 
jakt og fallvilt fra kommunenes 
fallviltgrupper kan brukes som 
lovlig åte.

•  NJFF kan lage infomateriell i form 
av brosjyrer og bruke våre kan-
aler på sosiale medier til å spre 
informasjon om bruk av åter og 
plassering av åter.

– og når det gjelder slakteavfall fra 
jakt:
•  Slakteavfall fra jakt håndteres 

som tidligere, der enkeltjegere 
og jaktlag finner gode lokale løs-
ninger. Slakteavfall og fallvilt kan 
bl.a. brukes til åter. 

•  Kommunene tilrettelegger inn-
samlingsløsninger for slakteavfall, 

og informerer om dette (kom-
munene bør samarbeide med 
større grunneiere om praktiske 
løsninger).

•  NJFF kan bidra med informasjon 
og holdningsskapende arbeid 
blant jegerne.

Fylkesmannens miljøvernavdeling 
har kommet med konkrete pre-
siseringer i brev til NJFF-Hedmark 
den 17.09.18. I brevet åpnes det 
for å bruke fallvilt som åte dersom 
behovet er reelt og erstatter et 
annet produkt som kunne blitt 
brukt. Åtet skal heller ikke medføre 
forurensende utslipp. 

Det er ikke tillatt å grave ned slakte-
avfall. Fylkesmannens vurdering  
er at «slakteavfall fra enkeltdyr  
i enkelttilfeller kan være hensikts-
messig blir liggende hvis dyret 
slaktes på fellingsstedet, og det er 
lange avstander å frakte ut rester 

Håndtering av slakteavfall fra vilt og fallvilt

av dyret. Håndteringen skal ikke 
medføre nevneverdig forurensning 
i form av avrenning eller lukt, eller 
være sjenerende for innbyggere i 
kommunen». 

NJFF-Hedmark, NJFF og grunneier-
organisasjonene synes fortsatt at 
brevet fra Fylkesmannen i Hedmark 
rundt håndtering av avfall fra vilt 
og fallvilt er ullent og har veldig 
strenge tolkninger av et minimalt 
problem. Naturen har veldig gode 
løsninger for håndtering av dette 
selv gjennom et godt nettverk av 
åtsel-etere og nedbrytere. Dette vet 
alle som har vært i skogen og sett 
hvor fort ei elgvom eller et kadaver 
blir borte! NJFF forfølger saken 
videre. 

Les hele brevet fra Fylkesmannen på 
NJFF-Hedmarks sine nettsider.
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Kurs og aktiviteter k u r s

Mer info om alle våre kurs i aktivitetskalenderen på hjemmesiden: www.njff-hedmark.no   
For kontakt/info og påmelding til kursene: NJFF-Hedmark tlf.: 62 42 51 81 eller e-post til: ada.bredalen@njff.no  
Påmeldingsfrist til kursene er 2 uker før arrangementets oppstart, der ikke annen dato er oppført. Med forbehold om endringer.

Kurs/aktivitet Sted Tid Pris Info

Fellefangst av mår Vang 6.12. og 8.12. U/20 år gratis   I samarbeid med Vang JFF inviterer vi til kurs om fellefangst av mår. 
Teori på kvelden den 6.12 og praktisk utedag med oppsett, demon-
strasjon, utplassering og tips den 8.12.

Portalkurs 8 steder 15.–30.1. 0  I januar kommer NJFFs digitale foreningshjelper til Hedmark! Bjørn 
Kristoffer Kjelsrud reiser rundt i Norge i ett år, og hjelper foreninger 
og lag i NJFF med å bli bedre på nett. Han vil kurse foreninger i bruk 
av portalen og sosiale medier, uansett nivå og erfaring. Han vil ha 
opplæring i Tynset, Rendalen, Trysil, Elverum, Vang, Odal, Åsnes og 
Kongsvinger.

Jegerprøvekurs Elverum 16.1.–13.3. 1900/2600  Kurset er obligatorisk for å gå opp til jegerprøveeksamen. Alle som 
fyller 14 år i kalenderåret eller eldre kan delta. Kurset vil hovedsakelig 
foregå på kveldstid. 

Oppsynskurs Elverum 1.–2.2. 1900/2600  Kurset er åpent for alle, men retter seg i hovedsak mot de som ønsker 
å virke som jakt- og fiskeoppsyn i lokallag. Kurset gir en enkel inn-
føring i hva oppsynstjenesten innebærer, organisering av oppsynet, 
politiet og domstolene, samt gir en generell innføring i det sentrale 
lovverket for jakt- og fiskeoppsyn.

Tillitsvalgtsamling Oslo 9.–10.2. Kommer   NJFF-Oslo inviterer tillitsvalgte fra Oslo, Akershus, Østfold og Hedmark 
til samling 9.–10.2. Program er ikke klart, men sett av datoene og bli 
med!

«Jegerpilsen» Vang JFFs 28.2. 100/200  Kvinneutvalget i Hedmark i samarbeid med jentene i Vang JFF og 
Furnes JFF inviterer til ølkurs, tema ølbrygging og en smak av både 
øl og vilt. En sosial og hyggelig kveld for alle kvinnelige medlemmer 
og for de som ikke er medlemmer enda, ta med ei venninne med 
interesse rundt friluftsliv, jakt og fiske. Kick off for 2019 – aktiviteter 
presenteres! 

Introjakt på rødrev  Stange Februar/mars 0/300/500  En lørdag i februar/mars – vi ser an vær og føre, følg med på hjemme-
siden vår! En ypperlig mulighet til å prøve seg på revejakt under 
veiledning av erfarne jegere. Teori/informasjon på morgenen, før vi 
setter i gang med praktisk jakt. Opplegget passer både ungdom og 
nye jegere i alle aldre. Ungdom og kvinner prioriteres ved påmelding 
dersom det blir fulltegnet!

Familiedag, «sprælefiske» Evenstad 24.3. 0  Vi inviterer til isfiskedag ved Mykleby i Stor-Elvdal. Sammen med 
Evenstad JFF skal vi prøve «sprælefiske» etter harr og sik.  
Et arrangement for store og små!

Storviltjegerens ansvar –  Eidskog 3.–4.5. 1900/2600  Pensumet tilfredsstiller krav til jaktlederkurs. Egner seg for storvilt-
jegere og hundeførere generelt, og jaktledere spesielt. Det tar for seg 
jaktlederrollen, lover og forskrifter, ansvar, forvaltning, human jakt-
utøvelse og ettersøksjakt -teori og praktiske øvelser i felt.

Dressurkurs unghund/valp Elverum 7.5.–4.6. 2000/2700  Grunnleggende dressur og lydighetskurs for unghund/valp. Kurset 
arrangeres over 8 kurskvelder, hvor første kvelden er teori uten hund. 

Tekst: Mari Tangen Evensen

i Hedmark

300/500

klubbhus

mer enn du tror … 
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Tekst: Ada Bredalen

Årets introjakter på elg ble vellykket. 
Det ble innledningsvis gjennomført 
teori, med påfølgende obligatorisk 
tur på skytebanen, før det ble jakt 
i praksis.  Nytt av året var at Simen 
Bredvold og Arve Skjærbekk fra SNO 
kom på kontroll, samt at de fortalte 
litt om sitt arbeid.

Det ble elgfall på begge kursene, 

SNO sjekker at 
introjaktdeltaker Nils 
Robin Jørung har 
papirene i orden. 
Foto: Ole Mattis Lien

Deltaker Marit Kjosbakken er fornøyd hundeeier etter vellykket dødsøk av 
unghunden Theo. Introjaktdeltaker Sebastian Kühn sammen med jaktlagsleder 
Arne Guttorm Foss. Foto: Ole Mattis Lien

Introjakt på elg
i Gravberget og Tørberget

NJFFHedmark arrangerte 
tradisjonen tro en temakveld 
for elgjegere på Norsk Skog
museum i forkant av årets 
elgjakt 5. september. 

Tekst og foto: Ole Mattis Lien

I år var temaene lagt opp rundt 
«Fra skudd til gryte», «Ettersøk på 
elgjakt» og rundt vår nye art for 
mange i Hedmark «Villsvinet».

«Fra skudd til gryte» ble foredratt 
for de fremmøtte av de to erfarne 
herrene Vidar Holthe og Helge 
Hagen. Vidar fortalte om elgen fra 
skuddet er falt, med hygiene under 
vomming, fl åing og partering. Mye 
nytt for mange var når han øste av 
sine kunnskaper om mørning av 
kjøttet og de kjemiske prosessene 
som foregår. Her var det mange 
som hadde mye å lære.

Helge Hagen som er forfatter av 
matbøkene «Røyk og rak, tørk og 
grav», «Ingen tur uten mat», «Pølser 

og øl» og «Fisk, fra fangst til fest», 
fortalte om forskjellige tilberednings-
metoder for elgkjøtt. Helge som også 
skrevet matspalter i jaktpressen, 
hadde mange tips å komme med til 
litt utradisjonelle måter å bruke elg-
kjøttet på for en vanlig elgjeger.

Under temaet «Ettersøk på elgjakt» 
var det to av de mest erfarne på 
dette feltet, brødrene Hans Petter 
og Ole Randin Klokkerengen fra 
Eidsvold som delte på temaet. Ole 
Randin tok for seg lovverket, mens 
Hans Petter fortalte om hundear-
beid og praktiske eksempler.

Knut Arne Gjems er en erfaren 
villsvinjeger både fra jakt i Sverige 
og Europa for øvrig. Nå har han fått 
villsvin i hjemtraktene, og tok oss 
med på en reise i hva slags lover og 
regler som gjelder, til praktiske tips 
rundt villsvinjakt. Han tok også opp 
paradokset med at det norske lov-
verket ikke er tilpasset en situasjon 
med villsvin. Dette er noe NJFF vil 
jobbe med i tida framover, sa han.

Elgjegerkvelden samlet i underkant 
av 100 jegere.

Elgjegerkveld på Skogmuseet

Tekst og foto: Mari Tangen Evensen

9.–12. august var vi på plass på 
De nordiske jakt- og fi skedagene. 
Flotte dager på Norsk skogmu-
seum! NJFF-Hedmarks kvinne og 
ungdomsutvalg hadde stand med 
konkurranser, informasjon og verv-
ing. Det var liv på jakt- og fi sketor-
get fra morgen til kveld, med mini-
foredrag, hundeaktiviteter, fl åing av 
mår og villsvin, Vang JFF, Stange JFF 
og Romedal og Vallset JFF hadde 
laserskyting på elg, og Løiten JFF 

hadde fi ske i fi skedammen. Fredag 
var villsvin tema på museet, og vi 
startet showet med fl åing av vill-
svin. Vidar Holthe, Simen Skavern 
og Christian Dufseth fl ådde og 
informerte underveis. Etterpå ble 
det helgrilling på Skogbrukstunet, 
mens villsvinet sto i fokus inne på 
museet, der det var foredrag gjen-
nom dagen. Villsvinseminaret ble 
avsluttet med debatt rundt bålet, 
og smaksprøver av villsvin. Takk for 
hyggelige dager!

De nordiske jakt- og fiskedager 2018

og fornøyde kursdeltakere har gitt 
tilbakemeldinger fra kurset; 

«Det er alltid en viss terskel for å 
gjøre noe helt nytt for første gang, 
og begi seg ut i nye miljøer. Dere 
har vært veldig fl inke til å føle meg 
velkommen hele veien, uansett 
forkunnskaper, praktiske ferdig heter, 
sosial og etnisk bakgrunn. Dette var 
kjempebra!» 

«Veldig interessant og lærerikt»
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«Rekrutteringssamlinger»
I høst fortsatte vi også vår «turné» 
hvor vi drar ut til regionene for å 
møte ungdoms- og kvinnekontakter 
og andre tillitsvalgte for å snakke 
om rekruttering, hva vi kan bidra 
med for at ungdom og kvinner i 
Hedmark kan komme seg ut på fiske, 
jakt og friluftsaktiviteter i regi av 
lokalforeningene. Vi besøkte Kongs-
vinger i vår, og Hedemarken i høst. 
Etter nyttår vil vi fortsette nordover 
i fylket. Med dette ønsker vi å få 
tettere relasjoner til dere som skaper 
tilbudene og få et bedre samarbeid 
og et større nettverk til det beste for 
kvinner og ungdom. Sammen kan vi 
lage et miljø der alle naturlig finner 
sin arena for å drive med det de liker 
aller best. Håper vi ses!

k v i n n e u t v a l g e t

I høst har kvinneutvalget  
i NJFFHedmark vært med  
å arrangere introjakt på due, 
gås og elg for kvinner.  
I tillegg til rype og skogs
fugl og rådyrjakt i samar
beid med ungdomsutvalget. 

Tekst: Kvinneutvalget

Introjakt på due ble tradisjon tro 
avholdt i Stange sammen med 
kvinne kontakt Anita Hanstad i 
Stange JFF, gåsejakta i Åsnes ble 
arrangert for andre år på rad –  
og elgjaktkurset i Tørberget har  
i alle fall passert et tosifret antall 
kurs siden starten. Populære kurs 
som fokuserer på helt ulike arter 
og jakt former, men som oppleves 
minst like spennende. Kursene 
holder et høyt nivå, med stort fokus 
på opplæring, sikkerhet, mestring 
og sosialt utbytte. 

Årets duejaktkurs, ble for første 
gang arrangert som duejaktcamp, 
over ei helg! 25 spente damer 
møtte opp på fredagen, fikk være 
med på teori, skyting, middag og 
sosialt samvær. Grytidlig lørdag 
morgen  ble sekken pakket, og jen-
tene var klare for jakt. Med erfarne 
instruktører ble jentene delt inn i 

Høst i kvinneutvalget = introjakt

lag og ble postert rundt på jorder 
i Stange og på Tangen. En spent, 
og litt trøtt gjeng var klare for jakt! 
Morgenskiftet ble spennende for alle 
grupper, da alle hadde mye due på 
postene. Dessverre slet de fleste med 
at duene ikke kom ned på lokke-
duene. Men, av de som kom ned ble 
også de fleste med hjem! Etter en 
liten pause og lunsj på campen på 
Temmen, var damene klare for ei økt 
til. Det ble heldigvis flere duer på 
damene, og med hjelp fra fadderne 
ble middagen også i år sikret! Etter 
siste skift møttes alle igjen på Tem-
men for slakting og tilberedning av 
duemiddagen. Med stødig hjelp fra 
Tor Fjeldstad fikk damene opplæring 
i slakting. Deretter ble det laget et 
herremåltid av duene, og med litt 
godt i glasset, ble det en hyggelig 
kveld og avslutning på en flott helg 
sammen! 

På gåsejaktkurset er vi stolte av å 
ha to engasjerte og kunnskapsrike 
kvinnelige instruktører og jaktfad-
dere – Elisabeth Venberget og Frøy-
dis Moen. De kjører teori, opplæring 
og praktisk jakt. En heldig gjeng 
var med dem på jakt og fikk lære 
av dem. Det var stor trafikk av gås, 
jentene fikk spennende situasjoner, 
og 3 canadagås ble felt!

I Tørberget tok Thorbjørn Lysfoss 
og hans jaktlag nok en høst imot 

nye jenter! På elgjaktkurset var 
det flere nye deltakere og ferske 
jegere, uten erfaring med elgjakt. 
Noen av damene deltok i fjor, de 
hadde allerede i fjor bestemt at de 
«måtte» tilbake i år – og deltok i 
år på «videregående kurset». De 
ønsket å være med igjen fordi de 
følte de ble godt tatt imot og ivare-
tatt! Om de felte dyr, var mindre 
viktig, men selvfølgelig en stor drøm 
å få oppleve – hvis det skulle skje. 
Spesielt gledelig ble det for deltaker 
Kristine som fikk skutt sin første 
elg i år. Det ble foruten denne, 
skutt en elg av en av jaktfadderne. 
Deltakerne fikk være med på alt fra 
fall, vomming, utkjøring og flåing. 
Et meget innholdsrikt kurs med mye 
god læring. Men det viktigste var 
altså at de alle var godt ivaretatt.

Tusen takk til samarbeidspartnere, 
instruktører og jaktfadddere, som 
stiller opp og legger til rette på en 
god måte, tar jentene så godt imot 
og gir dem en god start med mye 
viktig lærdom i jegerlivet! Det er 
liten tvil om at introjakt har sin rolle 
i arbeidet vårt for å tilrettelegge for 
hensiktsmessig aktivitet for kvinner. 
Samtidig skal vi planlegge noe for 
«alle». Har du gode tips til hva vi 
kan fylle 2019 med, kom gjerne 
med innspill! 

Vellykket gåsejakt! 

Foto: Andre Svorkmo

Siw Kristin Moen forbereder due-
middag! 

Kristine Huber fikk felt sin første elg 
på introjakt! 
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u n g d o m s u t v a l g e t

I TVprogrammet «Norge 
Nå» på NRK ble seerne spurt 
om de kunne tenke seg å 
jakte, og det svarte hele 81 
% ja til. Dette er svært høye 
og positive tall, og stemmer 
godt overens med at tre av 
fire nordmenn er positive til 
jakt (Natur og Miljøbaro
meteret 2017). 

Tekst: Ungdomsutvalget

Jakt og fiske er spenning, vennskap, 
fysisk aktivitet og naturopplevelser. 
I tillegg høster du av naturens 
spiskammer og henter hjem råvarer 
av ypperste kvalitet. Jakt og fiske 
er også de store forventningene før 
sesongstart, og det er forberedelser 
på skytebanen eller foran binde-
stikka. Slik sett foregår jakt- og 
fiskesesongen hele året for svært 
mange. 

For at jakta og sportsfisket i Norge 
fortsatt skal ha en positiv status hos 
befolkningen, trengs rekruttering av 
nye jegere og fiskere som bringer 
tradisjonene og kunnskapen videre. 
Og det er her hver enkelt av oss, 
og lokalforeninger, kan gjøre en 
innsats! NJFFs lokalforeninger og 
fylkeslag tilbyr både introjakt og 
introfiske til den yngre garde og fer-
ske jegere og fiskere gjennom hele 
året. Dette er konsepter som NJFF 
kommer til å fortsette med i 2019, 
og vi håper at enda flere lokalfore-
ninger i Hedmark søker på midlene 
og arrangerer jakt- og fiskeopplegg 
i sine nærområder. Alle er tjent med 
å rekruttere nye jegere og fiskere 
lokalt! Få de yngre med i foreninga 
og gi dem tillitt og ansvar, så vil job-
ben med å skaffe tillitsvalgte også 
bli enklere framover.

Ungdomsutvalget har hatt flere 
introjakter i høst, og det startet med 
duejakt i Heradsbygda. Tidlig tre-
sking av jorder (lenge før jaktstart) 

Mye moro i ungdomsutvalget

førte til at det dessverre var dårlig 
med liv på jordene i år. I september 
var det dags for harejakt på statsall-
menningen i Engerdal. 2 loser på 
morgenen ga full uttelling med 2 
harefall før lunsj! En kjempefin dag 
i vakkert jaktterreng! 

I oktober stod skogsfugl- og rype-
jakt i Rendalen på programmet. 

I flott Statskog-terreng prøvde 
deltakerne både støkkjakt og jakt 
med stående fuglehund – lærerik 
dag for alle! 

I skrivende stund gjenstår introjakt 
på rådyr i Løten og innføring i felle-
fangst av mår i Vang, før julefreden 
kan senke seg. Vi er i gang med 
planleggingen av neste år med flere 

introfiske- og jakttilbud på menyen! 
En ny fylkesleir for ungdom skal vi 
også få til! 

Takk til alle som har bidratt i 2018!
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Over 300 engasjerte tilhørere 
møtte på ulveseminar på 
Norsk Skogmuseum den  
18. september. Mange møtte 
for å høre på statsråd Ola 
Elvestuens innlegg om 
forvaltning av ulv innenfor 
ulvesonen. Til manges store 
skuffelse møtte ikke Elvestuen 
på seminaret.

Tekst og foto: Ole Mattis Lien

I statsrådens fravær, stilte 
statssekretær i Klima- og mil-
jødepartementet Atle Hamar på 
ulveseminaret og til politisk debatt 
etter de forskjellige innlednings-

foredragene. Naturbruksalliansen, 
som NJFF-Hedmark er en del av, 
arrangerte seminaret. Knut Arne 
Gjems, leder i NJFF-Hedmark innle-
det til debatten. 

– Skal vi bare betrakte naturen 
eller skal vi faktisk forvalte den, sa 
Gunnar Gundersen, leder i Natur-
bruksalliansen, og satte tonen på 
ulveseminaret.

Følger ikke opp Stortingets 
bestandsmål
– Det er hyggelig at det er fullt. Og 
det er hyggelig at statssekretæren 
er mer modig enn statsråden, og 
stiller. Stortinget har bestemt at vi 
ikke skal ha noe reservat og ulv skal 
tas ut når bestandsmålet er nådd. Vi 
ser at både jakten på bjørn og jerv i 
ulvesona er stoppet av departemen-
tet, til tross for at bestandsmålene 

er oppfylt. Vi har bedt om møter 
med forlikspartiene på Stortinget og 
henger på saken. Vi kan ikke godta 
at ulvesona er i ferd med å utvikle 
seg til et rovdyrreservat, sier Knut 
Arne Gjems. 

Kveldens innhold
Etter Gundersens innledning, fort-
satte statssekretær Atle Hamar. Han 
ga forsamlingen en innføring i hva 
det er som styrer forvaltningen av 
norsk ulv og hvordan forvaltningen 
gjennomføres, og han snakket om 
Bernkonvensjonen, naturmangfold-
loven, stortingsmeldinger, stort-
ingsforlik, aktiv rovviltforvaltning, 
todelt målsetting og en tydelig 
sone-politikk.  Deretter foreleste 
John Odden fra NINA om dagens 
bestandsstatus. Reidar Åsgård for-
talte om rovviltnemndenes vanske-
lige arbeid, og Gunnar Glöersen ga 
de frammøtte en innføring i svensk 
forvaltning av ulv. Etter foredragene, 
innledet Knut Arne Gjems debatten, 
der Per Gunnar Sveen (Ap), Kristian 
Tonning Riise (H), Morten Ørsal 
Johansen (Frp), Marit Arnstad (Sp), 
Oluf Maurud (Krf), Hilde Mari Bjørke 
(SV) deltok. 

Alle politikerne i panelet åpnet 
for uttak av ulv og aktiv forvalt-
ning også i sona, og var klare 
på at ulvesona ikke skal være et 

Fullt på ulveseminar i Elverum
rovdyrreservat. Klarest var Senter-
partiets Marit Arnstad som gikk til 
hard kritikk mot statssekretærens 
bruk av statistikk. Hun fikk støtte 
av både Fremskrittspartiets Morten 
Ørsal Johansen, Høyres Kristian 
Tonning Rise og Arbeiderpartiets 
Per Gunnar Sveen.

 Det ble åpnet for spørsmål fra 
salen etter debatten, og det dannet 
seg lang kø. Hamar fikk mange 
spørsmål og måtte tåle kritikk fra 
både tilhørere og motdebattanter.
Seminaret og debatten ble dyktig 
ledet av tidligere NRK-programleder 
Terje Svabø.

Debatt på museet!

Leder i Naturbruksalliansen, Gunnar 
Gundersen innledet seminaret.
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• Alvdal JFF
• Evenstad JFF
• Femund JFF
• Furnes JFF
• Mo JFF

•  NJFF Hedmark
(Elverum)

•  OS  JFF  
(Østerdalen)

• Stange JFF 
• Tynset JFF

• Vang JFF
• Vestmarka JFF
• Ytre Rendal JFF
• Åmot JFF
•  Åsene JFF 

(Trysil)

Se www.njff.no for kontaktinfo til forhandlerne

Importør: Porthos Trading A/S, PB. 739, 1733 Hafslundsøy | Tlf. 69 15 88 15 | post@porthos.no | www.porthos.no

UTSALG: NJFF Hedmark har utsalg 
fra PORTHOS TRADINGs lager/kontor 
i de gamle lokalene til BILTILSYNET, 
Svartbekkveien 25, Elverum. 
Åpningstid er mandag og torsdag 
kl. 12–17. Utlevering andre dager: 
ring tlf. 908 17 879 
epost: elverum@porthos.no

VELKOMMEN!

www.porthos.no

Alle medlemmer i NJFF får kjøpt SPORTSMAN’S 
PRIDE til gunstig medlemspris hos følgende 
forhandlere for NJFFS foreninger i Hedmark:

Det lønnsomme valget for deg og hunden!

Benytt medlems  -
tilbudet – ta  kontakt 
med nærmeste 
forhandler, eller få 
din forening med 
på avtalen.


